



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

4 Januari 2022
1 Jamadilakhir 1443H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	•
Berita Harian	• Cuaca tak menentu punca harga ikan naik 3 kali ganda
Harian Metro	• Temenung RM13 sekilogram
Kosmo !	• Bunuh segera ikan invasif jika terjumpa
Sinar Harian	•
The Star	•
New Straits Time	• Rough sea warning for Negri Sembilan fishermen
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernamea	•
Borneo Post (KK)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH	
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR	NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN	✓	SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL	6	4/1/2022	



Barang keperluan harian seperti ayam, telur, ikan, minyak masak dan sayur-sayuran antara barangan terjejas sekalan akibat musim tengkujuh ketika tinjauan di Gat Lebeh Cecil Pasar Awam, Georgetown.

(Foto Mikail Ong/BH)

BH MS 6 4/1/2022

Cuaca tak menentu punca harga ikan naik 3 kali ganda

Peniaga dakwa bekalan kali ini paling sedikit sejak 18 tahun lalu

Neh Noorazura Abdul Rahman
nnews@bh.com.my

Alor Setar: Laut bergelora dan cuaca tidak menentu menyebabkan harga ikan di negeri ini nelambung hampir tiga kali ganda, sejak dua minggu lalu.

Ikan temung atau ikan kemuning yang menjadi antara menu harian penduduk didapati dijual antara RM13 hingga RM17 sekilogram, berbanding hanya RM5 sekilogram awal bulan lalu.

Peniaga ikan, Khairul Nizam Dthman, 42, berkata bekalan ikan yang menyusut sehingga 70 peratus menyukarkan peniaga di Pasar Besar Alor Setar.

"Dahulu saya dapat jual ikan temung kira-kira 500 kilogram (kg) sehari. Tetapi sejak dua minggu lalu, saya hanya jual an-

tara 100 hingga 200kg sehari.

"Bekalan ikan yang diterima berubah harga setiap hari. Sebelum ini saya pernah jual sehingga RM17 sekilogram, tetapi kelmarin (Sabtu) turun RM15, Semalam (kelmarin) RM14 dan hari ini (semalam) pula RM13. Walaupun saya jual pada harga RM17, namun saya hanya untung tipis, sama seperti hari ini (semalam).

"Ramai pelanggan merungut, namun mereka tetap beli. Cuma kuantitinya sedikit berbanding biasa," katanya semalam.

Khairul Nizam berkata, bekalan ikan pada musim tengkujuh kali ini paling sedikit sejak mula berniaga di pasar itu 18 tahun lalu.

Pelanggan, Rokiah Kulup, 67, berkata dia hanya membeli ikan untuk makan sehari berikutan kenaikan harga ikan yang tidak menentu.

"Dengan harga ikan sekarang saya tak mampu beli banyak. Kadang-kadang beli tiga empat ekor saja, tidak sampai setengah kilogram. Cukuplah untuk makan saya dan seorang anak yang duduk bersama di rumah.

"Saya juga tidak beli ikan untuk disimpan lama di dalam peti

ais. Jika harga terus meningkat, mungkin saya akan selang-seli beli ikan yang ditanam seperti keli atau tilapia kerana harganya masih rendah," katanya.

Sementara itu, nelayan di Tanjung Dawai, Adam Hussin, 38, berkata dia hanya dapat keluar menangkap ikan dua kali dalam tempoh dua minggu kebelakangan ini berikutan keadaan cuaca tidak elok ketika ini.

Katanya, walaupun harga hasil laut tinggi ketika ini, dia perlu memikirkan keselamatan diri berikutan mempunyai keluarga yang perlu ditanggung.

"Jika tidak silap saya, harga udang gred A kini mencecah RM65 sekilogram berbanding hanya RM50 sekilogram sebelum ini. Tapi apakan daya, ramai nelayan pantai sekarang tidak dapat keluar ke laut.

"Saya kini terpaksa berhutang untuk kelangsungan hidup bagi menyara isteri dan tiga anak yang masih kecil. Keadaan cuaca ketika ini memang tidak mengizinkan.

"Jika saya turun pun mungkin hanya separuh jalan dan membazir duit mengisi petrol," katanya yang lebih 10 tahun menjadi nelayan.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	✓	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN :	POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL		6	4/1/2022

LAUT BERGELORA: HARGA IKAN NAIK TIGA KALI GANDA

4/1/2022

Temenung **RM13** sekilogram

Oleh Noorazura Abdul Rahman
am@hmetro.com.my

Alor Setar

Keadaan laut bergelora dan cuaca tidak menentu menyebabkan harga ikan di negeri ini melambung hampir tiga kali ganda sejak dua minggu lalu.

Ikan temenung atau ikan kembung yang menjadi antara menu harian penduduk didapati dijual antara RM13 hingga RM17 sekilogram berbanding hanya RM5 sekilogram awal bulan lalu.

Peniaga ikan, Khairul Nizam Othman, 42, berkata, bekalan ikan yang berkurangan menyebabkan peniaga di Pasar Besar Alor Setar terpaksa mengurangkan jumlah tempahan ikan hampir 70 peratus.

"Dahulu saya dapat jual ikan temenung kira-kira 500 kilogram (kg) sehari, tetapi sejak dua minggu lalu, saya hanya jual antara 100 hingga 200kg sahaja sehari."

"Bekalan ikan yang diterima berubah harga setiap hari sebelum ini saya pernah jual sehingga RM17 sekilogram, tetapi kelmarin turun



HARGA ikan yang dijual di Pasar Besar Alor Setar semalam.

RM15, semalam RM14 dan hari ini pula RM13. Walaupun saya jual pada harga RM17 namun saya hanya untung tipis sama seperti hari ini (semalam).

"Ramai pelanggan merungut, namun mereka tetap beli, cuma kuantitinya sedikit berbanding kebiasaan," katanya, semalam.

Khairul Nizam menyifatkan bekalan ikan pada musim tengkujuh kali ini yang paling rendah sejak mula berniaga di pasar itu 18 tahun lalu.

Pelanggan, Rokiah Kulup, 67, berkata, dia hanya membeli ikan cukup untuk makan sehari berikutan kenaikan harga ikan tidak menentu.

"Dengan harga ikan sekarang saya tak mampu beli banyak, kadang-kadang beli tiga empat ekor saja tidak sampai setengah kilogram cukup untuk makan saya dan seorang anak yang duduk bersama di rumah."

"Saya juga tidak beli ikan untuk disimpan lama di dalam peti ais, sekiranya harga terus meningkat mungkin

saya akan selang-seli beli ikan yang ditenak seperti keli atau tilapia kerana harganya masih rendah," kata ibu tunggal berkenaan.

Nelayan di Tanjung Dawai, Adam Hussin, 38, berkata, dia hanya dapat keluar menangkap ikan dua kali dalam tempoh dua minggu berikutan keadaan cuaca buruk.

Katanya, walaupun harga hasil laut tinggi ketika ini namun dia perlu memikirkan keselamatan diri berikutan mempunyai keluarga yang perlu ditanggung.



JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	KOSMO /	/	THE STAR		NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		ONLINE	4 Jan 2022



Tangkap layar infografik Jabatan Perikanan Malaysia mengenai ikan asing invasif.

Bunuh segera ikan invasif jika terjumpa

- Oleh AMREE AHMAD
- 4 Januari 2022, 12:10 pm

PUTRAJAYA – Bencana banjir yang melanda beberapa negeri pada ketika ini turut menyaksikan ramai pemancing meraih ikan tertentu dibawa arus dari kolam ternakan atau hulu sungai.

Bagaimanapun ada spesies berkenaan merupakan ikan asing invasif yang amat berbahaya dan termasuk dalam senarai larangan diimport ke Malaysia kerana banyak implikasi buruknya.

Justeru, Jabatan Perikanan memohon orang ramai agar peka sekiranya tertangkap atau terjumpa ikan tersebut dengan tidak menyimpannya atau dilepaskan ke perairan umum.

Sebaliknya, menurutnya, masyarakat diminta segera melupuskannya kerana adalah salah membela ikan larangan di bawah Akta Perikanan 1985.

Jabatan itu dalam hantaran di Facebooknya hari ini turut memuat naik infografik imej ikan berkenaan antaranya bawal merah atau pacu, salmon, trout, arapaima, sturgeon, flower horn, silver dollar, northern pike, dragon fish dan ikan buaya.

Tidak ketinggalan ialah enam jenis piranha dari baka *Serrasalmus*, *Serrasalmo*, *Pygocentrus*, *Catoprian*, *Pygopristis* dan *Pristobrycon* serta udang galah dikenali *common yabby* atau *Cherax*.

Mengulas lanjut, jabatan itu berkata, jika sabit kesalahan mengikut Peraturan Perikanan (Pindaan 2011), si pelakunya boleh didenda maksimum RM1,000 atau penjara sehingga enam tahun.

“Spesies akuatik asing berbahaya merupakan isu global kerana merentas sempadan dan boleh mengakibatkan impak negatif kepada negara di peringkat serantau,” tegas agensi berkenaan.

Ikan ini berupaya memusnah dan mengubah ekosistem yang dicerobohnya sehingga menyebabkan kepupusan spesies tempatan serta menggugat jaminan keselamatan makanan domestik.

Ia bahkan mengancam kemandirian sumber biodiversiti dan kos kerugian tinggi akibat berlaku kemerosotan sumber akuatik asli disebabkan kemasukan patogen eksotik oleh spesies asing. – K! ONLINE

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES	✓	THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		13	4/1/2022

Rough sea warning for Negri Sembilan fishermen

NST M/S 13

4/1/2022

SEREMBAN

PEOPLE, especially fishermen, have been advised to postpone their activities at sea and along the coast of Negri Sembilan because of expected poor weather.

Melaka and Negri Sembilan Malaysian Maritime Enforcement Agency director Capt (Maritime) Haris Fadzillah Abdullah said tidal flooding was forecast in the state until tomorrow.

He said expected strong winds and choppy seas, with waves of up to 1.5m, could pose a danger to small boats.

"Most of the fishermen registered in the

state are Class A, who use small boats.

"If they have to go to sea, they must wear life jackets and ensure that their boats are in good condition.

"They must carry a personal locator beacon to facilitate (rescue) in case of an emergency and contact the state's 24-hour maritime operations centre at 06-3876730 or 999 for help," he said on Sunday.

The Malaysian Meteorological Department on Sunday issued continuous rain warnings at danger, severe and alert levels for Johor, Pahang, Negri Sembilan, Melaka, Sabah, Kelantan, Terengganu, Perak, Selangor, Kuala Lumpur and Putrajaya until today. **Bernamea**